

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - October 2024/Octobre 2024

(La version française suit la version anglaise)

What do you think of when you hear the word “transition”? The dictionary defines it as the process of changing from one state or condition to another. There is no doubt that when it comes to sustainable finance we are in transition - from lofty targets to clearly defined action plans, from generic ESG analysis to investor demands for credible pathways backed up with data and capital allocation, from talk to action. And that is why you probably are seeing that word pop up everywhere these days.

A recent survey by ESMA showed that transition funds are attracting more capital than those that invest solely in already green companies (27M EUR cumulative inflows for transition funds vs. 14M EUR green funds). There are currently 136 funds that reference transition in their name with cumulative assets of 39B EUR. ([RI](#))

While this is still a relatively small thematic in the realm of environmental funds, we think the steady increase in interest shows that sustainability is not a fad, and that, as the tradeoffs become more apparent, investors are becoming more discerning. This is a good thing and reinforces what we all know, that the transition is well underway.

Kali Taylor
Managing Director, SFG

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Interview of the Month. Sam Sambuila from Impact Eco Group



"The Democratic Republic of Congo (DRC) holds a strategic position in the global supply of essential minerals, notably cobalt, vital for digital technologies and renewable energies. "

This month, we had the pleasure of speaking with Sam Sambuila, President of Impact Eco Group. Founded in response to significant environmental and development challenges in the Democratic Republic of Congo (DRC) and based in Switzerland with a team of leading experts, Impact Eco Group is on a mission to shape a sustainable future and strengthen the local economy through sustainable agriculture and mining, education, and resource management. Sam shared insights into their efforts to empower local communities, combat corruption, and foster an enabling environment for sustainable finance in Kasai-Central, revealing development blueprints that could be replicated in other communities around the world. [To the interview](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// Thanks for coming! Autumn Meet & Connect

Thanks to everyone who came out to our Autumn Meet & Connect last night. We look forward to seeing you all at the Christmas party in December, more details coming soon.

// SFG Event at Geneva Peace Week

Thursday, October 17th, 2024 | 15:00 - 16:30 | GCSP - 4th Floor (Pétale 4) | Hybrid
SFG, along with the Geneva Peacebuilding Platform, Interpeace, and Finance 4 Peace, invite you to join a panel discussion on understanding and managing conflict-related risks in portfolio companies and their supply chains. Conflict is an ever-present and growing reality in today's markets, yet many investors do not have the tools they need to evaluate and mitigate conflict-related risks in their investments, this session will provide practical insights on how to do just that. [Register here](#)

// Sustainable Finance Hack

October 11-12, 2024 | Geneva

Organised by Open Geneva and UNIGE, the 6th edition of the Sustainable Finance Hack is open to all individuals interested in designing innovative solutions for sustainable finance. SFG and Peace for Finance are co-owning the challenge *Let's Support Investors Incorporate Conflict Risks into Investment Decisions and Maximise their Impacts on Peace*. [Learn more and register here](#)

// New SFG Partners

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

SWISOX.



Building Bridges 2024 will take place Monday to Thursday, December 9th-12th, 2024 in Geneva. Program and registration are now live!

As a proud founding partner, SFG is excited to announce that Building Bridges will return for its fifth edition this December. The event will bring together the community to foster cross-sector collaboration aimed at aligning capital flows with global sustainability goals.

The 2024 program is now live and will feature a high-level Summit on December 9th as well as 70+ Action Days events from December 10th to 12th including High-Level Plenaries and dynamic crowd-sourced events. This year's event is complemented by UNEP FI's 18th Global Roundtable, gathering thousands of banks, insurers, investors, policymakers, and civil society around the role of sustainable finance in achieving the SDGs.

SFG is collaborating on two important Action Day events:

- [Engagement in Fragile Contexts | Wednesday, December 11 | 14:30 - 16:30](#)
- [Swiss National Partner Launch Event | Thursday, December 12 | 10:30 - 11:30](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● For your Radar

TRAINING OPPORTUNITIES

// Impaakt CSRD Training

Thursday, October 10th, 2024 | 14:00-16:00 | Online

Impaakt is conducting a training on navigating the new EU Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD). In this free training, you'll learn about key requirements, double materiality assessments, and best practices for data management and auditability. [Register now](#)

// SIX Swiss Exchange Workshop: Gender Equality and Capital Markets

October 21st and 30th, 2024 | 14:30-16:30 | Online

Learn about the financial impacts of gender inequality, improve corporate reporting, and discover market opportunities at SIX SSE's workshop in partnership with UN SSE and UN Women, tailored for leadership levels as well as operational level and management staff. Participants will have the opportunity to learn from guest speakers sharing their insights on how to get the most out of gender equality market indices, gender-focused bonds and gender pay-gap analysis. [Learn more and register here](#)

// ISFB: Certificate in Sustainable Finance

November 14, 2024 - May 23, 2025 | 08:30-17:00 | ISFB, Geneva

The Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB) offers an intensive 4-day non-consecutive training course in French, designed to give you a complete mastery of the sustainable finance ecosystem. You'll learn how to assess ESG criteria and develop investment strategies in line with the constant move towards more sustainable practices. The ISFB Sustainable Finance Certificate is directed by Mr. Antoine Mach. Normally costing 3550CHF, the next session is financed by the FFPC for employees of the banking and financial sector in the canton of Geneva. Find out more and register here: [ISFB Certificate in Sustainable Finance](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

March 26th-28th, 2025 | Château de Bossey

Swiss Philanthropy Foundation is offering a Master Class in Philanthropy in French, including a comprehensive overview of current trends and key topics, such as ethical giving, governance, project selection, and sustainable financial management.

Members of SFG benefit from a special discount, with registration priced at 2,150 CHF instead of 2,300 CHF. This program is ideal for professionals in the financial and legal sectors, as well as those advising foundations and philanthropists. [Learn more and register here](#)

● Sustainable Finance News

// (Almost) never without her?

France's financial regulator, the AMF, signed the #JamaisSansElles charter, committing its executive committee to ensure that any public event discussing societal, political, economic, scientific, or strategic topics includes women among the speakers. If such inclusion is not possible, a public statement expressing regret must be made. [AMF](#)

// Shift Towards Passive Sustainable Investment Among Asset Owners, FTSE Russell Survey Reveals

In this year's FTSE Russell global survey, concerns about the availability of ESG data have shifted from the top barrier to the sixth position for asset owners adopting sustainable investment (SI). The most pressing challenge now lies in aligning portfolios with SI and climate guidance to meet regulatory standards. In addition, a new trend has been observed, the demand for passive investment instruments has overtaken that of active strategies. [LSEG](#)

// SIX Launches New Flag to Help Identify Paris Agreement Aligned Equities

SIX has introduced the new 'SIX 1.5 °C Climate Equity' flag to help investors identify companies whose existing business models and future plans are aligned with limiting global warming to 1.5°C above pre-industrial levels, as outlined in the Paris Agreement. Based on established sustainability principles by the Intergovernmental

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Version française

À quoi pensez-vous lorsque vous entendez le mot « transition » ? Le dictionnaire le définit comme le processus de changement d'un état ou d'une condition à un autre.

Il ne fait aucun doute qu'en matière de finance durable, nous sommes en pleine transition : nous sommes passés d'objectifs ambitieux à des plans d'action clairement définis, d'une analyse ESG générique à des demandes d'investisseurs pour des voies crédibles étayées par des données et l'allocation de capitaux, de la parole à l'action. C'est pourquoi vous voyez probablement ce mot apparaître partout ces jours-ci.

Une étude récente de l'AEMF a montré que les fonds de transition attirent plus de capitaux que ceux qui investissent uniquement dans des entreprises déjà vertes (27 millions d'euros d'entrées cumulées pour les fonds de transition contre 14 millions d'euros pour les fonds verts). Il y a actuellement 136 fonds qui font référence à la transition dans leur nom avec des actifs cumulés de 39 milliards d'euros. ([RI](#))

Bien qu'il s'agisse encore d'un thème relativement modeste dans le domaine des fonds environnementaux, nous pensons que l'augmentation constante de l'intérêt montre que la durabilité n'est pas un phénomène de mode et qu'à mesure que les compromis deviennent plus évidents, les investisseurs font preuve d'un plus grand discernement. C'est une bonne chose et cela renforce ce que nous savons tous, à savoir que la transition est en bien engagée.

Kali Taylor
Directrice générale, SFG

Interview du Mois: Sam Sambuila d'Impact Eco Group

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

« La République Démocratique du Congo tient une position stratégique dans l'approvisionnement mondial en minerais essentiels, notamment le cobalt, vital pour les technologies numériques et les énergies renouvelables. »

Ce mois-ci, nous avons eu le plaisir de nous entretenir avec Sam Sambuila, président d'Impact Eco Group. Fondé en réponse à d'importants défis environnementaux et de développement en République démocratique du Congo (RDC) et basé en Suisse avec une équipe d'experts de premier plan, Impact Eco Group a pour mission de façonner un avenir durable et de renforcer l'économie locale par le biais de l'agriculture et de l'exploitation minière durables, de l'éducation et de la gestion des ressources. Sam a partagé ses connaissances sur les efforts déployés pour autonomiser les communautés locales, lutter contre la corruption et favoriser un environnement propice à la finance durable au Kasai-Central, révélant des modèles de développement qui pourraient être reproduits dans d'autres communautés à travers le monde. [Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// Merci d'avoir participé à notre Autumn Meet & Connect !

Merci à tous ceux qui sont venus à notre rencontre d'automne hier soir. Nous nous réjouissons de vous voir tous à la fête de Noël en décembre, plus de détails viendront par la suite.

// Évènement SFG - La Semaine de la Paix à Genève

Jeudi 17 octobre 2024 | 15:00 - 16:30 | Centre de politique de sécurité de Genève - 4th Floor (Pétale 4) | Hybride

SFG, ainsi que la Geneva Peacebuilding Platform, Interpeace et Finance 4 Peace, vous invitent à participer à une table ronde sur la compréhension et la gestion des risques liés aux conflits dans les entreprises de leur portefeuille et leurs chaînes d'approvisionnement. Les conflits sont une réalité omniprésente et croissante sur les marchés d'aujourd'hui, mais de nombreux investisseurs ne disposent pas des outils nécessaires pour évaluer et atténuer les risques liés aux conflits dans leurs investissements. Cette session fournira des informations pratiques sur comment y parvenir. [S'inscrire ici](#)

// Sustainable Finance Hack 2024

Vendredi et Samedi, 11-12 Octobre 2024 | Genève

Organisée par Open Geneva et l'UNIGE, la 6ème édition du Sustainable Finance Hack est ouverte à tous les individus intéressés par la conception de solutions innovantes pour la finance durable. SFG et Peace for Finance sont co-propriétaires du défi *Soutenons les investisseurs à intégrer les risques de conflit dans leurs décisions d'investissement et à maximiser leurs impacts sur la paix.* [En savoir plus et s'inscrire ici](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[Impact Finance Initiative](#) et [Swisox](#)

SWISOX.



Building Bridges 2024 aura lieu du lundi au jeudi, du 9 au 12 décembre 2024 à Genève. Le programme et les inscriptions sont maintenant en ligne !

En tant que fier partenaire fondateur, SFG est heureux d'annoncer que Building Bridges reviendra pour sa cinquième édition ce décembre. L'événement rassemblera la communauté pour faciliter la collaboration intersectorielle visant à aligner les flux de capitaux aux objectifs mondiaux de durabilité.

Le programme de 2024 est maintenant en ligne et comprendra un sommet de haut niveau le 9 décembre ainsi que plus de 70 événements de Journées d'Action du 10 au 12 décembre, y compris des plénières de haut niveau et des événements dynamiques à financement participatif. L'événement de cette année est complété par la 18e table ronde mondiale du PNUE FI, qui réunit des milliers de banques, d'assureurs, d'investisseurs, de décideurs politiques et de membres de la société civile autour du rôle de la finance durable dans la réalisation des objectifs des SDGs.

SFG collabore à deux événements importants durant les Journées d'Action :

- [Engagement in Fragile Contexts | Mercredi, 11 décembre | 14:30 - 16:30](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[Inscrivez-vous](#)

● Bon à savoir

FORMATIONS

// Impaakt Formation CSRD

Jeudi 10 octobre 2024 | 14:00-16:00 | En ligne

Impaakt organise une formation sur la navigation dans la nouvelle directive européenne sur les rapports de durabilité des entreprises (CSRD). Découvrez les principales exigences, les évaluations de double matérialité et les meilleures pratiques en matière de gestion des données et d'auditabilité. [S'inscrire](#)

// Atelier de la SIX Swiss Exchange : L'égalité des genres et les marchés des capitaux

21 et 30 octobre 2024 | 14:30-16:30 | En ligne

Approfondissez votre compréhension des impacts financiers de l'inégalité des genres, améliorez les rapports d'entreprise et découvrez les opportunités de marché lors de l'atelier de SIX SSE en partenariat avec UN SSE, UN Women et la SFI de la Banque Mondiale, adapté aux niveaux de leadership ainsi qu'au niveau opérationnel et au personnel de gestion. [En savoir plus et s'inscrire ici](#)

// ISFB: Certificat en Finance Durable

14 novembre 2024 - 23 mai 2025 | 08:30-17:00 | ISFB, Genève

L'Institut Supérieur de Formation Bancaire (ISFB) propose une formation intensive de 4 jours non-consécutifs, conçue pour vous offrir une maîtrise complète de l'écosystème de la finance durable. Vous apprendrez à évaluer les critères ESG et à développer des stratégies d'investissement en phase avec l'évolution constante vers des pratiques plus durables. Le Certificat ISFB Finance Durable est dirigé par M. Antoine Mach. D'un coût de CHF 3550.00, la prochaine session est financée par la FFPC pour les employées et employés du secteur bancaire et financier du canton de

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// Swiss Philanthropy Foundation

26-28 mars 2025 | Château de Bossey

Swiss Philanthropy Foundation, en partenariat avec les Centres en philanthropie de Genève (GCP) et Bâle (CEPS) proposent une Master Class en philanthropie, comprenant un aperçu complet des tendances actuelles et des sujets clés, tels que le don éthique, la gouvernance, la sélection de projets et la gestion financière durable. Les membres de la SFG bénéficient d'une réduction spéciale, avec une inscription à 2,150 CHF au lieu de 2,300 CHF. Ce programme est idéal pour les professionnels des secteurs financier et juridique, ainsi que les gérantes et gérants de fondations donatrices et les particuliers, philanthropes, souhaitant démarrer en philanthropie. [En savoir plus et s'inscrire ici](#)

● Nouvelles sur la Finance Durable

// Pourquoi la finance durable attire davantage les femmes

La finance durable se distingue par une forte représentation féminine dans des postes à responsabilité, contrairement à la finance traditionnelle, où les femmes sont souvent minoritaires. D'une prédisposition naturelle à la théorie de la falaise de verre, des femmes dirigeantes ainsi que la sociologue Valérie Boussard tentent de comprendre le déséquilibre des genres dans le domaine de la finance durable. [Agefi](#)

// Finance durable: pas «seulement» des réglementations isolées

La Suisse se prépare à des réglementations majeures en finance durable, avec trois lois clés en cours. La première, entrée en vigueur en septembre 2024, impose aux établissements de revoir leurs produits financiers pour intégrer la durabilité. En 2025, une modification de l'ordonnance sur le rapport climatique exigera des plans de transition conformes aux objectifs climatiques suisses. Enfin, une circulaire de la FINMA sur la gestion des risques environnementaux, prévue pour janvier 2026, obligera les banques à évaluer ces risques dans leur gestion globale. [Swiss Banking](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

RÉPUBLIQUE
ET CANTON
DE GENÈVE

V I L L E D E
G E N È V E



FONDATION
GENÈVE
GENEVA
FINANCIAL
CENTER
PLACE
FINANCIÈRE



Join [the SFG community](#) and contribute to the development of sustainable finance in Geneva.
Contact us at info@sfgeneva.org

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).